
Split, 10. veljače 2022.

Zapisnik s javnog izlaganja o Prijedlogu Plana upravljanja Park šumom Marjan 2022.-
2032.

Javno izlaganje održano je 10. veljače 2022. u gradskoj knjižnici Marka Marulića u Splitu s
početkom u 12:00 sati. Na javnom izlaganju sudjelovalo je 47 sudionika .

Dnevni red:

- Okupljanje sudionika
- Uvod u javno izlaganje
- Prezentacija Plana
- Rasprava

Nakon okupljanja sudionika, u uvodnom dijelu javnog izlaganja moderator procesa izrade
Plana upravljanja Marjan Gavrančić, glavni čuvar Javne ustanove predstavio je dnevni red, a
v.d. ravnatelja g. Stipe Mušura pozdravio okupljene.

Nakon toga koordinator izrade Plana upravljanja ispred OIKON d.o.o. Ivan Martinić održao je
prezentaciju o prijedlogu Plana upravljanja.

Nakon prezentacije je uslijedila rasprava. Bilješka o raspravi se nalazi u nastavku

Goran Jugović, predsjednik Udruge Merjan koja okuplja vlasnike privatnih parcela u Park-
šumi Marjan postavio je upit zašto vlasnici zemljišta nisu pozvani i sudjelovali u radionicama
Plana upravljanja. Naglašava da bi trebala biti jača suradnja između Javne ustanove i
vlasnika privatnih parcela, jer su vlasnici 1/3 Marjana. G. Martinić se s navedenim slaže te
iznosi kako bi Mjere zaštite i očuvanja (kao što je to propisivao bivši Pravilnik o unutrašnjem
redu) trebale izričito propisati koje se mjere odnose na zaštićeno područje u smislu zakona
vezano za zabrane i ograničenja. G. Jugović se zahvalio, iznio da je tražio sastanak s
Ravnateljem obzirom mu nije odgovoreno, zamolio je ispred Udruge koju predstavlja da ih
primi ravnatelj ili barem odgovori na e- mail. V.d. ravnatelj iznio je kako nije dobio e-mail, no
da će primiti g. Jugovića.

Vedran Ozretić iz Građanske inicijative Merjane naš, iznosi da ovaj Plan upravljanja zadire u
vlasnička prava, iznosi kako upravljačka prava pripadaju županiji, te je čudno da se donosi



Plan upravljanja i to od strane ove Javne ustanove, te da bi ga trebala izrađivati Javna
ustanova More i krš. Po zakonskoj definiciji park - šume smatra kako nema razloga da je
Marjan proglašen Park – šumom, kad se radi samo i isključivo o šumi. G. Martinić se referira
na izneseno te iznosi kako izmjenom Zakona o zaštiti prirode nije propisano da se
upravljačka prava vrate županiji. Nadalje iznosi što se tiče Park -šuma i šuma, osnivač je taj
koji daje prijedlog proglašenja i koji određuje granice, zaštita prirode je ta koja valorizira da li
je taj prijedlog suvisao.

Branko Reić- vlasnik poljoprivrednog zemljišta na Marjanu, iznosi da Plan upravljanja
uskraćuje vlasnička prava jer u vlasničkim listovima nije upisan posebni pravni režim,
poljoprivredno je zemljište, te postavlja upit zašto nije definirano koja su to umanjena
vlasnička prava, postoji li kakav fond za naknadu i tko će vlasnicima predmetnih zemljišta
osigurati sredstva za tu naknadu, jer su vlasnici zapravo apsolutno zakinuti. Napominje da je
sporno kako kao vlasnik poljoprivrednog zemljišta ne može dobiti vodu na Marjanu, jer remeti
prostorni plan sa jednom cijevi na svojoj zemlji, na svom vlasništvu. G. Martinić iznio je kako
ne vidi nikakvu vrstu ograničenja koja je posljedica Plana upravljanja, već je posljedica neke
druge odluke i to npr. o posebnom prometnom režimu koju je donio Grad u korist upravljanja.

Damir Marasović iz Građanske inicijative Merjane naš, iznosi kako je osnovni problem koji
je nametnut u projektnom zadatku izrade Plana upravljanja nezakonita granica Park – šume
Marjan. G. Martinić se složio s iznesenim te iznio kako su oni ( izvršitelj izrade Plana
upravljanja OIKON d.o.o.) zadužili granice Park-šume Marjan za koju izrađuju Plan.
Postupak izmjene granica je poseban postupak koji se mora provesti.

Igor Boraska čestitao je izrađivačima na pripremljenom projektu, predstavio se kao
nasljednik poljoprivrednog zemljišta unutar obuhvata PŠ Marjan, a koje nikad nije bilo šuma,
jer se tamo nalaze voćnjaci, maslinici itd. Iznosi da su apsolutno ignorirani vlasnici privatnih
zemljišta ( koje čine 1/3 obuhvata PŠ Marjan), a samim tim ignorirani su i zakoni RH,
ponajprije Zakon o vlasništvu i dr. stvarnim pravima, Zakon o šumama itd. Pitanje je misli li
da je potrebno usklađivanje granice Park- šume Marjan sa stvarnim stanjem na terenu?

Branko Reić iznosi da je problem odnosa Plana upravljanja prema vlasnicima
poljoprivrednog zemljišta, koji u istom nisu ni jednom riječju spomenuti.

Vezano za sudjelovanje dionika u radionicama izrade Plana upravljanja gđa Antonela Čmrlec
je rekla da su pozvani dionici na online radionicu održanu 24.3.2021.

G. Martinić je iznio da je točno da vlasnici poljoprivrednih zemljišta nisu spomenuti.

Marko Ban udruga Permakultura Dalmacija, iznio je da je Plan upravljanja dosta dobro
napisan u području očuvanja prirode, no ne bi ulazio u zoniranje i ranije primjedbe koje su
iznesene po pitanju istog. Iznosi kako je jako malo posjetitelja u PŠ Marjan, te treba raditi na
tome da ih bude što više, kao i da očekuje bolju komunikaciju i smjernice od Javne ustanove
kako koristiti šumu u aktivističkom dijelu.



V.d. ravnatelja Javne ustanove g. Mušura je iznio kako je u okviru projekta Marjan 2020
dosta toga napravljeno, te da je namjera Javne ustanove i dalje aplicirati projektne prijedloge
na EU fondove strogo pazeći da se ne naruši postojeće stanje Park – šume Marjan. O
svemu će javnost biti pravovremeno obavještena.

G. Martinić je iznio kako je šuma prošle godine dobila Program gospodarenja,
šumskogospodarski plan i smjernice, u kojima su predviđene skupine radova, koraci i faze te
je za navedeno nužan stručan angažman. Ključna je stvar početak provedbe
šumskogospodarskog programa.

Nataša Bušić, Hrvatska gospodarska komora. Riječ je o gospodarskom aspektu u Park-
šumi Marjan, naime 2019 g. Javna ustanova PŠ Marjan je drastično povisila cijenu za
koncesijska odobrenja – organizirano vođenje posjetitelja, biciklima čime je obeshrabrila
agencije koje se bave tom djelatnošću. Htjela bi da se aktivira kontakt između JU PŠ Marjan i
strukovne grupacije turističkih agencija, konkretno pustolovnih agencija te da se nađe jedan
sporazum i zadrži ovaj vrijedan izlet Marjana koji sam po sebi ima dodanu vrijednost za grad
Split. V.d. ravnatelja je izneseno primio na znanje, te će predloženo predložiti Upravnom
vijeću u čijoj su nadležnosti izmjene predmetnih odluka.

Dalibor Vladović iznosi kako postoji nesrazmjer popisanih zaštićenih vrsta u PŠ Marjan u
powerpoint prezentaciji (400) i u Planu upravljanja (oko 600) te bi isto trebalo izmijeniti.

Javno izlaganje završilo je u 14:45 sati.
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Ana Perčić Stipe Mušura, v.d. ravnatelja JU PŠ Marjan


